
Idé til udviklingen af Jernbanebyen 

 

Vesterbro Lokaludvalg tager imod den åbne invitation.  

Vores ide er ikke et SÅDAN, men handler om HVORDAN 
 

Eksemplarisk byudvikling 
 

Udviklingen af Jernbanebyen bør bygge på en nytænkende tilgang til byudvikling, hvor begreber som 

bæredygtighed, klimavenlighed, det grønne, mangfoldighed og fællesskab gennemsyrer alle elementer. 

 

Udviklingen bør bygge på en vedvarende åben proces med bred inddragelse af interessenter og nuværende 

og fremtidige (potentielle) beboere, aktører/virksomheder/institutioner, investorer mm, så der kan skabes 

et samspil mellem de forskellige aktiviteter/funktioner – lige meget om de er om de er kreative, 

kommercielle, kommunale, foreningsbaserede eller selvgroede.  

 

Der kan arbejdes med en organisk og tidsbevidst byudviklingsproces, hvor man kan bygge kultur, 

fællesskaber og landskaber sammen med byens fysisk tilblivelse – og levne plads og rum til at kunne 

imødekomme ændrede behov over tid. 

 

Jernbanebyen kan blive en fælles sag, som mobiliserer mange kræfter i byen og hele landet omkring nye 

ideer omkring ejerformer, bofællesskaber, erhvervsklynger, finansieringsmodeller m.v. 

 

Jernbanebyen kan med en eksemplarisk byudviklingsproces tiltrække frivillige, institutionelle, 

professionelle og finansielle kræfter til at indgå i en fælles proces om at skabe ny viden og indsigter om nye 

visionære modeller for byens udvikling, som kan inspirere lokalt, regionalt og internationalt. 

 

 

 

 

 

På vegne af Vesterbro Lokaludvalg og arbejdsgruppen Vester Remisepark 

Jørgen Sprogøe Petersen, 51627332, jspp0909@gmail.com 

 


